
  نشست نقد و بررسی فیلم 
سینمایی »مقیمان ناکجا« به 
کارگردانی و تهیه کنندگی شهاب 
حسینی با حضور شهاب حسینی 
خالق اثر و منوچهر اکبرلو منتقد و 
پژوهشگر سینما و تاتر در پردیس 
چارسو برگزار شد. در ابتدای این 
ضمن  حسینی  شهاب  نشست 
تشکر از همکاری گروه هنر و 
تجربه در اکران این فیلم گفت: 
برخی از آثار بوی خاک باران 
خورده را می دهد و حس آشنایی 
به آدم القا می کند. من این حس 
را به آثار آقای اشمیت دارم و 
احساس می کنم دغدغه این آثار 

جنبه یادآوری دارد. بنابراین برای اولین بار که 
نمایشنامه »مهمانسرای دو دنیا« را مطالعه 
کردم تاثیر بسیاری گرفتم و علاقه مند شدم 
آن را بازتاب دهم. وی با اشاره به اینکه همیشه 
به مرگ فکر می کند، ادامه داد: در سال ۱۳۹۳ 
عارضه قلبی داشتم و این امر باعث شد من بیشتر 
به دنیای دیگر فکر کنم. پس از آن مطالعات من 
در این خصوص جدی تر شد. وی اظهار کرد: من 
در نسلی بزرگ شده ام که دسترسی به فیلم با 
سختی همراه بود؛ بنابراین تماشای یک فیلم 
برای نسل ما از اهمیت بالایی برخوردار بود و 
سعی می شد به محتوای فیلم اهمیت بیشتری 
دهیم. وی گفت: آشنایی من با متن های آقای 
اشمیت به واسطه نمایشنامه جذاب ملاقات کننده 
شکل گرفت. این نمایشنامه را در دهه ۸۰ در 
فرهنگسرای نیاوران اجرا کردیم. اریک امانوئل 

اشمیت به نوشتن ادبیاتی مشهور است که در 
درجه اول فلسفی است. او به عنوان یک نویسنده، 
می گوید که هدف او ارائه و کاوش ایده های 
فلسفی است که درک آن به اندازه کافی ساده 
است و این را می توان به راحتی در نمایشنامه 
ملاقات کننده مشاهده کرد. وی با اشاره به فیلم 
»مقیمان ناکجا« بیان داشت: من قائل به دست 
بردن به متن سایر نویسندگان نیستم و مطمئنم 
که نویسنده بارها و بارها متن را بررسی کرده؛ 
بنابراین دخل و تصرفی بر آثار نمی کنم و تنها 
سعی داشتم که اسامی و متن را به فرهنگ ایرانی 
نزدیک کنم. شهاب حسینی افزود: ساختن 
هر اثری به شرایط ساخت آن اثر بستگی دارد. 
به لحاظ زمانی، فیلمبرداری فیلم »مقیمان 
ناکجا« با اجرای نمایشنامه اعتراف با بازی علی 
نصیریان همزمان بود. این تئاتر هر شب ساعت 
2۱ شروع و 2۳و۳۰ به پایان می رسید؛ بنابراین 

فیلمبرداری »مقیمان ناکجا« از 
نیمه شب آغاز و تا ساعت ۸ صبح 
ادامه داشت. حدود 2۷ جلسه 
فیلمبرداری انجام شد. بنابراین 
شرایط فیلمبرداری تنها در این 
زمان مهیا بود. وی ادامه داد: سال 
۹۶ هزینه ساخت یک فیلم بلند 
بین ۳ تا ۵ میلیارد تومان برآورد 
می شد. این در حالی است که فیلم 
»مقیمان ناکجا« با هزینه بالغ بر 
۷۰۰ میلیون تومان ساخته شده 
است. وی ضمن تشکر از عوامل 
فیلم »مقیمان ناکجا« و با اشاره به 
طراحی  صحنه این فیلم و استفاده 
از آینه در طراحی اظهارکرد: در 
ابتدا یک صحنه طراحی شد؛  اما به این نتیجه 
رسیدیم که این صحنه مخاطب را برای تایم 
طولانی نگه نمی دارد؛ بنابراین ایده آینه به ذهن 
ما رسید. منوچهر اکبرلو، پژو هشگر سینما، تئاتر 
و منتقد سینما نیز با اشاره به فیلم »مقیمان 
ناکجا« گفت: افرادی که به اغما رفته و به دنیا 
برگشته اند و یا فضانوردان به یک آگاهی و شعور 
دست پیدا می کنند و دنیای را از زاویه دیگر 
نگاه می کنند؛ این امر را می توان در مستندات 
مشاهده کرد. وی معتقد است: هر قدر وابستگی 
افراد به دنیا بیشتر باشد، آگاهی آدم ها کمتر و 
انکار آنها درباره مرگ بیشتر می شود و نمونه آن را 
می توان در یکی از شخصیت های فیلم »مقیمان 
ناکجا« دید. اجرای این نشست را علی زادمهر بر 
عهده داشت و در پایان نشست شهاب حسینی و 
منوچهر اکبرلو به سوالات مخاطبان پاسخ دادند.
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 مدیر مرکز صداوسیمای کردستان درباره 
راه اندازی شهرک سینمایی سنندج که اولین 
شهرک سینمایی در خارج از تهران است، خبر 
داد. علی مرادی به »مهر« بیان کرد: در سفری 
که پیمان جبلی؛ رئیس صداوسیما به کردستان 
داشت کلنگ ساخت یک شهرک سینمایی 
زده شد. وی ادامه داد: مکان بسیار خوبی برای 
این شهرک انتخاب شد و در فاز اول حدود 
۱۱ هکتار در نظر گرفته شده است که البته 

گسترش داده می شود. مرادی تصریح کرد: 
سازمان صداوسیما با توجه به مرجعیتی که در 
حوزه رسانه و تولیدات تلویزیونی و سینمایی 
دارد با ایجاد شهرک های محلی در استان های 
مختلف گام مهمی در بحث توسعه صنعت 
فیلمسازی و سریال سازی نه تنها در کشور که 
در منطقه ایفا می کند. همان طور که می دانید 
امروزه صنعت سریال سازی در دنیا بسیار مهم 
و سودآور است و ایجاد چنین شهرک هایی به 

تولید آثار کمک می کند. وی اضافه کرد: این 
اولین شهرک سینمایی است که به صورت 
محلی و استانی در مکانی غیر از تهران کلید 
می خورد. مرادی درباره ساخت سریال در این 
شهرک بیان کرد: سریال »مستوره اردلان« را 
در پیش تولید داریم که یکی از کارگردانان زن 
مطرح کشور آن را به تولید می رساند. این سریال 
این روزها توسط شعله شریعتی در حال نگارش 
است. تهیه کننده هم مشخص شده است اما 
وقتی وارد روند تولید شد جزئیات بیشتر سریال 

اعلام می شود.

اولین شهرک سینمایی خارج از تهران کلنگ خورد

پس از 1۷ سال به صحنه 
تئاتر برگشتم

  تسهیلات بانکی 
برای پروژه های سینمایی 

اختصاص  از  رئیس سازمان سینمایی   
تسهیلات بانکی برای پروژه های سینمایی 
خبر داد و گفت: این طرح با هدف حمایت و 
کمک به چرخه تولید فیلم در سینما و رونق 
اشتغال طراحی شده است. محمد خزاعی گفت: 
اعطای تسهیلات بانکی ارزان قیمت برای تولید 
آثار سینمایی ارزشمند به روندهای حمایتی 
سازمان سینمایی از تولید افزوده شد. خزاعی 
افزود: بنیاد سینمایی فارابی به عنوان نهاد 
حمایتی از سینمای حرفه ای مسئولیت بررسی 
تقاضاها در شوراهای تخصصی و اعلام نظر برای 
معرفی پروژه های سینمایی به بانک عامل را 
برعهده دارد. به گفته رئیس سازمان سینمایی، 
تقاضای تهیه کنندگان سینما پس از دریافت 
پروانه ساخت از معاونت ارزشیابی و نظارت 
سازمان در شورای تخصصی بنیاد سینمایی 
فارابی بررسی و اعلام نظر خواهد شد و آثاری که 
به لحاظ محتوایی در شورای تسهیلات فارابی 
مصوب شوند، مشمول این طرح قرار می گیرند. 
وی، ادامه حمایت، رونق کسب وکارهای 
سینمایی و افزایش کمی و کیفی تولید آثار و 
حفظ شرایط تعادلی در عرصه تولید فیلم های 
سینمایی و جلوگیری از بیکاری دست اندرکاران 
سینما در راستای تولید آثار سینمایی خلاقانه، 
حرفه ای، استاندارد و اثرگذار و متنوع در 
مضامین و محتوا را از جمله اهداف این طرح 
عنوان کرد. خزاعی بیان داشت: با تلاش های 
سازمان سینمایی، این خط اعتباری جدید 
در قالب انعقاد تفاهم نامه با یکی از بانک های 
عامل به منظور اعطای تسهیلات ارزان قیمت 
در راستای تولید آثار سینمایی فراهم شد. 
رئیس سازمان سینمایی افزود: شکل گیری 
تولیدات با مضامین متنوع و ژانرگرا و ارتقای 
محتوایی آثار و حمایت هدفمند از تولیدات 
مرتبط با اولویت های فرهنگی و رویکردهای 
محتوایی سازمان از اهداف این طرح است. وی 
با بیان اینکه سازمان سینمایی امسال با اهتمام 
مضاعف دغدغه های سینماگران در زمینه 
معیشت، مسکن، بازنشستگی، بیمه و مالیات را 
پیگیری می کند، اظهارداشت: اقدامات موثری 
در اغلب این بخش ها در حال وقوع است و این 
طرح حمایتی از دیگر اقدامات پیش بینی شده 
در این راستاست. رئیس سازمان سینمایی 
گفت: در ماموریت های پنج ساله برای بنیاد 
سینمایی فارابی، مرکز گسترش سینمای 
مستند و تجربی و انجمن سینمای جوانان ایران 
در سرفصل های مختلفی حمایت از جریان 
تولید با اولویت ها و شاخصه های اعلام شده 

تعریف شده است.

 دادگاه ویژه پاکستان قرار بازداشت عمران خان، 
نخست وزیر پیشین این کشور در پرونده افشای اسناد 
محرمانه را به مدت دو هفته دیگر تمدید کرد. دادگاه ویژه 
پاکستان قرار بازداشت عمران خان نخست وزیر پیشین این 
کشور در پرونده موسوم به »پرونده سایفر« را به مدت 2 هفته 
دیگر تمدید کرد و شانس آزادی زودهنگام وی را کمرنگ 
کرد. پیش از این دادگاه ویژه این کشور برای عمران خان در 
این پرونده تا 2۶ سپتامبر)۵ مهر( قرار بازداشت صادر کرده 
بود. براساس گزارش الجزیره، طبق تحقیقات فدرال، عمران 

خان به همراه شاه محمود قریشی وزیر خارجه سابق متهم 
به انتشار محتویات یک تلگرام محرمانه فرستاده شده توسط 
سفیر پاکستان در ایالات متحده و استفاده از آن برای منافع 
سیاسی هستند. ارتش پاکستان و دولت آمریکا اتهامات 
عمران خان را رد کرده اند. عمران خان که رئیس حزب 
»تحریک انصاف« پاکستان نیز است ماه گذشته به اتهام نقض 
قانون محرمانه رسمی بازداشت شده بود. پیش از این عمران 
خان به اتهام فساد مالی در یک پرونده دیگر موسوم به »قادر 
تراست« بازداشت و به سه سال حبس محکوم شده بود که 

با قرار وثیقه آزاد شد. عمران خان فروردین ماه سال ۱4۰۱ با 
رای عدم اعتماد پارلمان این کشور از قدرت برکنار شد. روند 
برکناری وی از قدرت پس از آن کلید خورد عمران خان به 
روسیه سفر و با ولادیمیر پوتین دیدار و رایزنی کرد. همزمان 
با حضور »خان« در مسکو، روسیه عملیات ویژه نظامی خود 
علیه اوکراین را آغاز کرد. عمران خان معتقد است: نیروهای 
سیاسی در پاکستان بر واشنگتن تاثیر گذاشته اند تا وی را 
به عنوان دشمن آمریکا معرفی کنند و در نهایت این توطئه ها 

به برکناری او از قدرت منجر شد.

  رئیس پارلمان لبنان گفت: قابل تاسف است که برخی  
به دنبال از بین بردن راه حل های داخلی هستند. اگر 
اوضاع به همین منوال پیش برود من گشایشی در افق 
نمی بینم. به گزارش الجمهوریه، نبیه بری، رئیس پارلمان 
لبنان بیان داشت: من ابتکار عمل گفت وگو را مطرح 
کردم، اما آن را نپذیرفتند و دیگر هیچ چیزی در اختیار 
ندارم، بنابراین کسانی که این ابتکار عمل را نپذیرفتند، 
جایگزینی برای آن ارائه دهند، آیا جایگزینی دارند؟ وی 

افزود: این ابتکار عمل یک فرصت ارزشمند برای عبور از 
بحران بلکه راحت ترین راه برای انتخاب رئیس جمهور 
بود و از طریق آن، باب حل مشکل ریاست جمهوری را 
باز و راه رهایی را مشخص کردیم، اما آن را بستند. رئیس 
پارلمان لبنان ادامه داد: ما می توانستیم دورهم جمع 
شویم، اگر به توافق می رسیدیم که برای کشور خوب 
بود و اگر به توافق نمی رسیدیم، به معنای پایان راه نبود، 
بنابراین در هر دو صورت به مجلس می رویم و در جلسات 

علنی رأی گیری می کنیم تا بتوانیم رئیس جمهور را 
انتخاب کنیم تا بالاخره یک نفر پیروز شود. نبیه بری 
تصریح کرد: متأسفانه با گفت وگو مخالفت کردند. از این 
نگران هستم که برخی به دنبال انتخاب رئیس جمهور 
و حتی به دنبال پایان بحران نیستند. وی درباره مرحله 
آتی هم بیان کرد: قابل تأسف است که برخی به دنبال از 
بین بردن راه حل های داخلی هستند. اگر اوضاع به همین 
منوال پیش برود من گشایشی در افق نمی بینم. این در 
حالی است که محافل لبنانی درباره اینکه تلاش های قطر 
در این شرایط سخت و دشوار راه به جایی ببرد ابراز بدبینی 
کردند. این محافل از کاهش تلاش های فرانسه و به 
بن بست رسیدن طرح ابتکاری نبیه بری سخن می گویند.

قرار بازداشت عمران خان تمدید شد

رئیس پارلمان لبنان:
گشایشی در کار نخواهد بود

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

هشدار تند چین به فیلیپین
  دنبال دردسر نباشید

 به دنبال تنش بر سر ایجاد موانع دریایی در دریای چین 
جنوبی، سخنگوی وزارت خارجه چین به فیلیپین هشدار 
داد که اقدامات تحریک آمیز انجام ندهد و دنبال دردسر 
نباشد. شدت گرفتن دوباره تنش چین و فیلیپین در آب های 
مورد مناقشه در دریای چین جنوبی سبب شد که سخنگوی 
وزارت خارجه چین در اظهاراتی تند، فیلیپین را مخاطب 
اظهارات خود قرار دهد. خبرگزاری رویترز و دیگر رسانه ها 
روز سه شنبه خبر دادند که »وانگ ون بین« سخنگوی 
وزارت خارجه چین به مقام های فیلیپین درباره هرگونه 
»اقدامات تحریک آمیز« هشدار داد. طبق گزارش ها، این 
مقام پکن خطاب به مقام های فیلیپین توصیه کرد که در 
دریای چین جنوبی اقدامات تحریک آمیز نکنند و دنبال 
دردسر نباشند. این اظهارنظر وانگ ون بین در پاسخ به 
سوال یک خبرنگار مطرح شد که در آن از سخنگوی وزارت 
خارجه چین پرسیده شد که فیلیپین درصدد برداشتن 
موانع دریایی در دریای چین جنوبی است. دولت فیلیپین 
روز دوشنبه ادعا کرد که چین در آب های مورد مناقشه در 
دریای جنوبی چین، موانع دریایی شناور قرار داده است. به 
گفته »ادواردو آنیو« مشاور امنیت ملی فیلیپین، نیروی 
دریایی این کشور تمام اقدامات لازم برای جمع آوری موانع 
دریایی قرار داده شده توسط چین در آب های مورد مناقشه 
را انجام خواهد داد. این مقام ارشد فیلیپین افزود: »ما نصب 
موانع شناور توسط گارد ساحلی چین را محکوم می کنیم. 
قراردادن موانع توسط جمهوری خلق چین، حقوق صیادی 
سنتی ماهیگیران ما را نقض می کند.« پیش تر، وزارت خارجه 
فیلیپین گفته بود که این موانع نقض قوانین بین المللی است 
و مانیل تمام اقدامات لازم را برای حفاظت از حاکمیت کشور 
و معیشت ماهیگیران خود انجام خواهد داد. به رغم اظهارات 
مقام های فیلیپین، دولت چین با دفاع از نصب موانع شناور 
در آب های مورد مناقشه در دریای جنوبی چین توسط گارد 
ساحلی این کشور، اینگونه اقدامات را قانونی توصیف کرد. 
سخنگوی وزارت خارجه چین اعلام کرد که گارد ساحلی 
اقدامات لازم را مطابق با قانون برای مسدودکردن و دورکردن 
یک کشتی فیلیپینی در دریای چین جنوبی انجام داده است. 
پکن می گوید: ۹۰ درصد دریای چین جنوبی تحت تملک 
این کشور قرار دارد که مناطق انحصاری اقتصادی ویتنام، 

مالزی، برونئی، اندونزی و فیلیپین را شامل می شود.

سخنگوی کاخ کرملین:  

  تانک های آبرامز هم در آتش جنگ اوکراین خواهند سوخت
کوتــــاه

 سخنگوی کاخ کرملین با بیان اینکه ارائه 
تسلیحات جدید توسط غرب به اوکراین 
هم تأثیری بر نتایج عملیات نظامی ویژه 
نمی گذارد، گفت که برنامه ریزی ها برای 
سفر رئیس جمهور روسیه به کره شمالی 
در حال انجام است. »دیمیتری پسکوف« 
سخنگوی ریاست جمهوری فدراسیون 
روسیه به تحویل اولین محموله از تانک های 
آبرامز ساخت آمریکا به رژیم کی یف واکنش 
نشان داد. پسکوف طی نشست خبری در 
کرملین در پاسخ به سوالی درباره تایید 
ورود دسته اول از این تانک های آمریکایی 
به اوکراین برای جنگ با روسیه، اظهار 
داشت: »تانک های آبرامز هم مانند سایر 
ادوات نظامی، در آتش خواهند سوخت.« به 
نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی درباره 
عرضه تسلیحات جدید توسط کشورهای 
غربی به اوکراین افزود: »این امر به هیچ 
وجه بر ماهیت و نتایج عملیات ویژه نظامی 
تأثیر نمی گذارد زیرا اصولا هیچ سلاحی 

وجود ندارد که بتواند توازن نیروها را در 
میدان جنگ تغییر دهد.« پیش از این، 
»آنالنابائربوک« وزیر خارجه آلمان اذعان 
کرده بود که بخشی از کمک های نظامی 
این کشور به اوکراین برای جنگ با روسیه، 

بسیار قدیمی یا تجهیزاتی هستند که 
تقریبا در میدان عمل نمی کنند. سخنگوی 
کرملین در واکنش به سوالی برای اظهارنظر 
درباره ادعای اوکراین مبنی بر کشته شدن 
فرمانده ناوگان دریای سیاه ارتش روسیه 

توضیح داد: »اطلاعاتی از وزارت دفاع در 
این باره ارائه نشده است.« طبق این گزارش، 
پسکوف درباره سفر هیأت آمریکایی به 
ارمنستان و ارتباطات اخیر ایروان با 
واشنگتن اظهار داشت: »آنها کشورهای 
مستقلی هستند که گفت وگوهای دوجانبه 
را در مناطق خود انجام می دهند و ما هم در 
منطقه خود مشغول هستیم.« وی ادامه 
داد: »حمایت غیرمستقیم روسیه، کمک 
قابل توجهی به توسعه ارمنستان است، 
بنابراین سطح روابط روسیه و آمریکا با 
ایروان را به سختی می توان با هم مقایسه 
کرد.« این مقام روس درباره برنامه سفرهای 
خارجی »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور 
روسیه نیز افزود: »پوتین به قرقیزستان 
سفر کرده و با رئیس جمهور بلاروس دیدار 
خواهد کرد. توافق بر سر سفر پوتین به 
کره شمالی در حال انجام است، اما با سفر 
سرگئی لاوروف به پیونگ یانگ در ماه اکتبر 

همزمان نخواهد شد.«

  افزایش آمار کشته شدگان 
انفجار قره باغ

 آمار کشته شدگان انفجار در یک پمپ  بنزین در قره باغ 
از ۱۰۰ تن عبور کرد و صدها تن نیز مجروح شده اند. به 
گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، شواهد حاکی از آن است 
که در انفجار یک تانکر سوخت در پمپ بنزینی در قره باغ 
کوهستانی، بیش از ۱۰۰ تن کشته شدند و صدها تن نیز 
دچار سوختگی شده اند. حال بسیاری از مجروحان بسیار 
وخیم است و آن ها به مراکز درمانی منتقل شده اند، از 
جمله برخی از صلح بانان روس که در قره باغ حضور داشتند. 
شامگاه دوشنبه منابع خبری از وقوع انفجاری مهیب در 
یک مرکز سوخت رسانی در قره باغ خبر دادند. آرمن پرس 
گزارش داد که این انبار سوخت به خودروهایی که قصد 
تخلیه قره باغ با خودرو داشتند، سوخت رسانی می کرد. 
تا سه شنبه، بیش از ۱۳ هزار و ۵۰۰ شهروند ارمنی تبار 
قره باغ وارد ارمنستان شده اند. باکو روز سه شنبه از آغاز 
عملیات »ضدتروریسم« در قره باغ خبر داد و مدعی 
شد که ارمنستان در حال تقویت نظامی در این منطقه 
است و عملیات »خرابکارانه« علیه نیروهای جمهوری 
آذربایجان انجام داده است. ایروان این اتهامات را رد کرد و 
مدعی شد که باکو قصد پاکسازی ارامنه از قره باغ را داشته 
است. در نهایت وزارت دفاع روسیه در بیانیه ای گفت که 
با میانجی گری فرماندهی نیروهای حافظ صلح روسیه، 
توافقی میان طرف آذربایجانی و نمایندگان قره باغ مبنی 
بر توقف کامل درگیری ها حاصل شد. به گفته آنها، اجرای 
این توافق ها با هماهنگی فرماندهی نیروهای حافظ صلح 
روسیه انجام خواهد شد. قره باغ منطقه ای است در خاک 
جمهوری آذربایجان که اکثر جمعیت آن ارمنی تبار 
هستند و این روزها درگیری میان ایروان و باکو بر سر آن 

دوباره بالا گرفته است. 

 ورود هیات سعودی به کرانه باختری
 منابع فلسطینی اعلام کردند که هیاتی از مقامات 
سعودی سه شنبه از طریق اردن وارد کرانه باختری شده 
است. به گزارش مهر به نقل از رسانه های فلسطینی، 
هیاتی از عربستان سعودی ظهر  سه شنبه از طریق پل 
ملک حسین وارد کرانه باختری شد. این هیات قرار است 
در جریان این سفر دیدارهایی با مسئولان تشکیلات 
خودگردان داشته باشد. این برای نخستین بار طی ۳ دهه 
اخیر است که هیاتی از عربستان به طور رسمی به کرانه 
باختری سفر می کند. منابع فلسطینی همچنین از تقدیم 
استوارنامه سفیر عربستان سعودی به محمود عباس در 
رام ا... خبر می دهند. نایف السدیری که پس از ورود به شهر 
رام ا... با ریاض المالکی وزیر خارجه تشکیلات خودگردان 
دیدار کرده بود، به عنوان سفیر غیرمقیم ریاض در فلسطین 
و سرکنسولگر این کشور در قدس اشغالی، نسخه ای از 

استوار نامه خود را تقدیم محمود عباس کرد.

 کارگردان نمایش »در انتظار 
گودو« با اشاره به اینکه پس از ۱۷ 
سال به صحنه تئاتر برگشته است، 
گفت: نیتم از اجرای این نمایش 
این بود که در فضای مفرح، پیامی 
انسانی را منتقل کرده باشم. آیین 
افتتاح نمایش »در انتظار گودو« به 
کارگردانی مازیار لرستانی با حضور 
هنرمندانی همچون مرجانه گلچین، 
سارا خوئینی ها، شقایق فراهانی، 
تماشاگران  و  جاوید  هوشنگ 
مجموعه  چهارسوی  سالن  در 
تئاترشهر برگزار شد. لرستانی بیان 
داشت: بعد از ۱۷ سال به صحنه 
تئاتر برگشتم و قطعا نمایش ما 
کاستی هایی دارد که باید ما را در 
این کمی ها ببخشید؛ چون اجرای 
هر تئاتری درد دارد؛ به خصوص 
اینکه نمایشی از ساموئل بکت با 
لهجه لری باشد که درد بیشتری 
دارد. این بازیگر و کارگردان تئاتر با 
یادی از درگذشتگان اظهارداشت: 
باید در اینجا یادی کنم از کسانی که 
روزی روی صحنه های تئاتر بودند و 
دیگر نیستند. از امین تارخ گرفته تا 
فریماه فرجامی که آخرین بار با او 
همبازی بوده ام و حتی کسانی که 
به هر نحوی از صحنه دور مانده اند 
کسانی که مثل من خواب روی 
صحنه رفتن دیدند، من ۱۷ سال 
خواب صحنه را دیدم. نمایش »در 
انتظار گودو« به کارگردانی مازیار 
وحید  تهیه کنندگی  و  لرستانی 
معینی دانشمندی تا چهارم آبان ماه 
۱۸ در سالن چهارسوی  ساعت 
مجموعه تئاترشهر به روی صحنه 
می رود. در خلاصه این نمایش آمده 
است: »استراگون و ولادیمیر زیر 
درخت در انتظار گودو نشستند و...  

مجید زین العابدین خبر داد: 

حضور ۱۲ کشور در جشنواره فیلم کودک 
 نخستین نشست رسانه ای سی وپنجمین جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان با حضور مجید زین العابدین، دبیر 
جشنواره، در سالن کیارستمی بنیاد سینمایی فارابی برگزار شد. 
در جریان این نشست، دبیر سی وپنجمین جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان گفت: امسال فیلمسازانی اژ 
کشورهای اندونزی، بلژیک، امارات متحده عربی، چین، پرو، 
ترکیه، کانادا، روسیه، لهستان، هلند و ایران در بخش بلند 
داستانی جشنواره شرکت کرده اند. زین العابدین با اشاره به 
شعار جشنواره امسال که »بچه ها به سمت قله« نام دارد، بیان 
کرد: با این شعار می خواهیم میل به پیشرفت، آرمانگرایی و 
خودباوری را در کودکان و نوجوانان تقویت کنیم. او با درباره 
برگزارنشدن جشنواره در سال گذشته افزود: امسال تفاهم 
خوبی را با شهرداری اصفهان داشتیم و جا دارد از آنها تشکر 
کنیم. بخشی از هزینه های میزبانی را دوستان اصفهانی و مابقی 
را بنیاد سینمایی فارابی متقبل شد. هزینه برگزاری جشنواره 
کمتر از تولید یک فیلم است و ما تصمیم گرفتیم در همه 
هزینه ها صرفه جویی کنیم. وی ادامه داد: طبق برنامه ریزی های 
صورت گرفته، امسال المپیاد هفتم در کنار جشنواره سی و پنجم 
آغاز می شود اما برخلاف سنوات قبل، همزمان با جشنواره به 
پایان نمی رسد، بلکه دو تا سه ماه ادامه خواهد داشت. المپیاد دو 
محور اصلی دارد؛ یکی حوزه طراحی داستان و دیگری ساخت 
فیلم کوتاه. زین العابدین عنوان کرد: در حین برگزاری جشنواره، 
کارگاه های آموزشی با حضور استادان داخلی و خارجی را طی 
پنج روز خواهیم داشت. در اینجا جا دارد یک خبر را هم اعلام 
کنم و آن اینکه شورای عالی سینما دو هفته پیش تشکیل جلسه 
داد و خوشبختانه در این جلسه، موضوع زنگ سینما که یکی از 
دغدغه های اصلی ماست، مصوب شد. زنگ سینما از امسال برای 
مدارس راه اندازی خواهد شد، با وجود این، دوستان آموزش و 
پرورش ملاحظاتی درباره چگونگی اجرای آن دارند که قرار است 
در شورای عالی آموزش و پرورش، سازوکارهای اجرای این طرح 
بررسی شود . امیدواریم فیلم های خارجی و ایرانی متناسب برای 
دانش آموزان در زنگ سینما به نمایش درآید و این طرح به 
اقتصاد سینما کمک کند. این مدیر سینمایی یادآور شد: امسال 
در بخش بین الملل جشنواره، از میان 4۰ کشور متقاضی حضور، 
در بخش فیلم های بلند داستانی مجموعا ۱2 کشور اندونزی، 
بلژیک، امارات، پرو، ترکیه، کانادا، چین، روسیه، کره جنوبی، 
لهستان، هلند و ایران حضور خواهند داشت. ۱2 فیلم بلند در 
بخش مسابقه و یک فیلم هم خارج از بخش مسابقه خواهیم 
داشت. در بخش کوتاه داستانی هم کشورهایی چون آرژانتین، 
آلمان، آمریکا، فرانسه، کانادا، کره جنوبی و   ... حضور دارند. 
زین العابدین در مورد تاریخ افتتاحیه و اختتامیه جشنواره گفت: 
افتتاحیه جشنواره در روز ۱4 مهر در اصفهان و اختتامیه هم 2۰ 
مهر برگزار خواهد شد. زمان نمایش فیلم ها نیز بین ۱۵ تا ۱۹ مهر 

که هفته جهانی کودک نیز است، خواهد بود.

شهاب حسینی:

 همیشه به مـــــرگ فکر می کنم


